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Geachte heren,

Bij brief van 26 maart 2020 hebben de Regeringscommissaris van het openbaar

lichaam Sint Eustatius, de Gezaghebber van het openbaar lichaam Saba en de

Gezaghebber van het openbaar lichaam Bonaire de urgentie van bijstand op

medisch vlak voor hun drie eilanden benadrukt.

De drie eilanden geven aan dat er hulp moet komen ter voorbereiding op een

eventuele Corona-besmetting maar dat er daarnaast ook urgente maatregelen

nodig zijn om de doorgang van de reguliere gezondheidszorg te borgen. Ik herken

het beeld dat zij schetsen en de nuancering dat hetgeen voor Bonaire zal werken,

gelet op de geografische ligging van de eilanden, waarschijnlijk niet direct de beste

oplossing voor Saba en Sint Eustatius zal zijn. Wellicht suboptimaal maar misschien

is er momenteel geen andere reéle optie voorhanden. Ik realiseer mij dat de

maatschappelijke druk op de regeringscommissaris en gezaghebbers erg groot is,

burgers verkeren in onzekerheid en zoeken antwoorden. Gelijktijdig zijn de drie

eilanden gelukkig nog gevrijwaard van besmetting.

Uit departementale stukken heb ik inmiddels vernomen dat er aanstaande dinsdag
in Den Haag een besluit zal worden genomen over de inzet in Caribisch Nederland,
ik verzoek u de oproep van de bestuurders van Bonaire, Sint Eustatius en Saba

daarbij te betrekken.

Tot slot wil ik via deze weg, mede namens de drie bestuurders, mijn dank

uitspreken voor alle inspanningen vanuit uw ministeries. Wij waarderen het dat u

en uw ambtenaren, ondanks de hectiek waarin Europees Nederland verkeert, de

benodigde aandacht aan Caribisch Nederland weten te geven.

Hoogachtend,
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Aan: Minister de Jong van Volksgezondheid Welzijn en Sport, t.a.v.

Minister Bijleveld - Schouten van Defensie, t.a.v.

Minister Knops van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties

Datum: 26 maart 2020

Onderwerp: COVID-19 - borgen continuiteit zorg op Bonaire, Sint-Eustatius en Saba

Geachte Ministers,

Het coronavirus houdt ons allen bezig. Er kan wel worden gezegd dat we samen voor een flinke

uitdaging staan. Met deze brief willen wij vanuit Caribisch Nederland gezamenlijk de urgentie

benadrukken over het kunnen blijven aanbieden van reguliere zorg voor onze burgers op Bonaire,

Saba en Sint-Eustatius. Tevens herhalen wij onze verzoeken van 18 maart (Saba en Sint-Eustatius)

en 24 maart 2020 (Bonaire) om bijstand op medisch vlak in verband met de voorbereiding op een

uitbraak van het coronavirus op onze eilanden.

Hierbij verzoeken wij u om aparte maatregelen te nemen voor de bovenwindse ellanden (Saba

en Sint-Eustatius) gezien de geografische ligging. Vooral de bovenwindse eilanden zijn kwetsbaar

gezien de volledige afhankelijkheid van vliegverkeer voor zawel reguliere zorg, als in tijden van

een uitbraak op de eilanden.

Borgen requliere 20rg

Allereerst willen we samen met u zorgdragen voor het kunnen borgen van de reguliere zorg. Deze

reguliere zorg wordt namelijk steeds lastiger te garanderen door onder meer de restricties van

het viiegverkeer. Inmiddels zijn er op Bonaire extra alr ambulances geregeld door het ziekenhuis.

Deze air ambulances zouden voor zover wij hebben vernomen voor zowel reguliere patiénten als

patiénten met corona ingezet kunnen worden voor alle Caribische eilanden.
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Wat hierbij echter niet vergeten dient te worden is dat Bonaire nog rulm 800 kilometer

verwijderd ligt van Saba en Sint Eustatius. Bij het vervoeren van patiénten in kritieke toestand Is

deze 800 kilometer een te grote afstand.

Als gezaghebber van Saba en regeringscommissaris van Sint-Eustatius zien wij daarom graag de

zorg op de bovenwinden nabijer geregeld. Uiteraard willen wij als drie BES-ellanden

samenwerken. Voor een deel zal echter niet de staatsrechtelijke status doorslaggevend behoren

te zijn maar de mogelijkheid om onze burgers de best mogelijk zorg te bieden en dit zo snel

mogelijk. We hebben begrepen dat u hier met uw collega van Buitenlandse Zaken ook aan werkt,

denk aan afspraken met Colombia.

Graag vernemen wij op korte termlijn uw plannen voor het kunnen garanderen van de reguliere,

noodzakelijk medische zorg op onze eilanden.

Inreqgelen zorg voor patiénten met corona

Onze tweede zorg die wij graag met u delen, betreft de zorg die ziet op de situatie dat mensen

besmet raken met het coronavirus op onze eilanden. Wij prijzen ons gelukkig dat dit op dit

moment nog niet het geval is, maar we weten allemaal dat dit een kwestie van tijd is en in de

spreekwoordelijke fractie van een seconde kan veranderen.

Geen van onze ellanden is medisch voldoende toegerust om zelfs met een kleine uitbraak om te

gaan. Daarom hebben Sint-Eustatius en Saba op 18 maart 2020 een bijstandsverzoek naar de

Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport en de Minister van Defensie gestuurd. Ook de

gezaghebber van Bonaire heeft zijn zorgen geuit en een bljstandsverzoek gestuurd op 24 maart

2020 voar medische ondersteuning.

Via deze brief benadrukken wij nogmaals dat de gezondheidszorg op Saba en Sint-Eustatius reeds

bij 1 patiént met COVID-19 complicaties overbelast zal zijn. Het gaat om capaciteitsgebrek in de

breedste zin van het woord: van beschermingsmateriaal tot IC-voorzieningen en gekwalificeerd

personeel,

Wij weten dat er al enige acties vanuit het ministerie van vws lopen. We merken echter dat al

deze acties volledig zien op het verder aanvullen van de capaciteit op de benedenwindse

eilanden. Zo wordt er door uw ambtenaren gekeken naar de mogelijkheid om het oude

ziekenhuis op Curacao beschikbaar te laten stellen voor patiénten met corona. Vanuit Saba en

Sint-Eustatius willen we u oproepen, geheel in lijn met ons verzoek voor het borgen van de

reguliere zorg, om ook te kijken naar mogelijkheden dichterbij voor de bovenwinden.
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Verzoek om bijstand aan de Minister van Defensie voor Saba en Sint-Eustatius

We zitten inmiddels in Caribisch Nederland in een crisissituatie. Twee weken geleden is het

eilandelijk crisisteam opgeschaald naar niveau 3, waarbij de crisis coordinatie is komen te liggen

bij de Rijksvertegenwoordiger. Door onze zorgen om borging van de reguliere zorg op vooral de

bovenwindse eilanden door deze crisis hebben we vanuit Saba en Sint-Eustatius ons

bijstandsverzoek van 18 maart 2020 ook aan de Minister van Defensie gestuurd.

Op 17 maart 2020 heeft minister Ank Bijleveld-Schouten aangegeven dat defensie voorbereid is

om de Nederlandse bevolking te kunnen helpen in de strijd tegen het coronavirus. De

amfibische transportschepen van defensie hebben capaciteit dat vergelijkbaar is met een klein

streekziekenhuis. Een stationering van een van die schepen dichtbij de bovenwindse-eilanden,

of hulp bij het opzetten van een noodhospitaal op Sint-Eustatius borgt de capaciteit ten aanzien

van de reguliere zorg op Saba en Sint-Eustatius in deze tijden van crisis en biedt tegelijkertijd de

nodige capaciteit voor een aankomende corona uitbraak in het gehele bovenwindse gebied. Op

een vergelijkbare manier is in de nafase van de verwoestende orkaan Dorian afgelopen

september 2019 de Zr. Ms. Johan de Witt ingezet om hulp te verlenen aan de Bahamas.

Graag vernemen wij hierover van Defensie.

Verzoek om bijstand aan Minister van Volksgezondheid voor Bonaire

Vanuit Bonaire zijn er zorgen over hetgeen de witte kolom aan kan en is geconstateerd dat er

hulp nodig is. Daarom heeft de Minister van VWS op 24 maart 2020 een bijstandsverzoek

ontvangen met een concreet voorstel tot samenwerking met de Veiligheidsregio Haaglanden.

Daarnaast moet ook rekening worden gehouden met het scenario dat buureilanden Aruba en

Curacao, die allebei met steeds meer besmettingen te maken krijgen, geen tot minder zorg

kunnen bieden.

Tot slot

We staan met zijn allen voor een ongekende uitdaging. Dit geldt niet alleen voor onze drie

eilanden maar ook voor de rest van het Koninkrijk. Vooral op de bovenwindse-eilanden Saba en

Sint-Eustatius van Caribisch Nederland is de reguliere medische zorg, gezien de geografische

ligging zwaar in gedrang. Onze oproep is om hierin samen op te trekken met oog voor de

verschillende (geografische) uitgangsposities waarbinnen we ons bevinden.

Wij treden graag met uw medewerkers in overleg en zien uw reactie graag tegemoet.
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